
پیامرسانهایداخلیزیرسایهبیتوجهی
وقتی مسئولان روی فعالیت پیام رسان های داخلی متمرکز نمی شوند  کارشــناس فضای مجــازی دربــاره 

شــبکه های پیام رســان داخلی گفت: 
مــردم به شــبکه های بانکــی اعتماد 
دارند،امــا بی اعتمــادی نســبت به 
پیام رســان های داخلــی در بوق وکرنا 

رفته است.
حضــور  جلیلی،دربــاره  رســول 
دختــران در شــبکه های اجتماعــی 
گفت: موضوع حضور اقشــار مختلف 
با توجه بــه نیاز و شرایط شــان باید به 
نحوی مدیریت شــود که رفتار سلبی 
بر ایجابی غلبــه نکند؛یعنی تعاملات 
اجتماعــی و بین المللی برقرار باشــد. 
وی با بیان اینکه ما این نیازها را ایجاد 
نمی کنیم،بلکه چشــم و هم چشــمی 
ایجــاد می کند افزود: در مدرســه این 
نیاز می شــود و به عبارتی ساخته شده 
و وجود دارد؛اما حالا که این نیاز وجود 
دارد امکان مرتفع کردن آن به صورت 
ایجابــی وجــود دارد. جلیلــی اظهار 
داشت: مشکل این اســت که معمولاً 
مشتری شــبکه ملی اطلاعات را وارد 
اقیانوس اینترنت می کنیم؛حدود 10 
سال است که پیش نویس اصلاح شده 
نظام پالایش آماده است و بارها قرار بر 
تصویب و اجــرای آن بود؛اما با موضوع 
برخورد پوپولیســتی یا سیاسی شده 
است و اذعان کردند که نمی خواهند از 
کلمه پالایش استفاده کنند. این عضو 

شورای عالی فضای مجازی خاطرنشان 
کرد: چه اشــکال دارد بــه جای یک 
شبکه 5 یا 10شــبکه اجتماعی داشته 
باشیم و شبکه استاد دانشگاه متفاوت 
با شبکه ای باشد که در اختیار یک زن 

خانه دار قرار می گیرد؛شبکه ای که در 
اختیار دختر معصوم دبیرســتانی قرار 
می گیرد،حتمــاً باید متفاوت باشــد و 
در بســیاری از نقاط دنیا این تفاوت در 
پیاده سازی شبکه ها اعمال شده است. 

یعنی شخص کارت را می خرد و با توجه 
به پروفایل و اطلاعات از شبکه مجازی 
مطابق با سن و ســال و کارش استفاده 
می کند و از لحاظ فنی این کاملًا امکان 
دارد. وی افزود: باید مطابق با نیازهای 

مخاطبان مختلف،محتواهای مختلفی 
در سطوح مختلف داشته باشیم. زمانی 
که یک استاندارد را درباره همه اعمال 
کنیم،به کسی که نباید روی دسترسی 
او به اطلاعات محدودیتی وجود داشته 
باشــد،بر  می خورد و به جامعه بزرگی 
که حق معنوی و انســانی نیســت که 
در معــرض ناهنجاری باشــد هم باید 
بر بخورد؛چون در حقــش ظلم و جفا 
صورت می گیــرد. جلیلی با اشــاره به 
استفاده بیشــتر دختران از شبکه های 
مجازی گفت: بخشی از مسائل درباره 
دختران را از راه شبکه سازی و بخشی 
دیگر را از راه ابراز هویت حل می توانیم 
حل کنیم. نصیحت صــرف و اختلاط 
شــبکه ملی اطلاعات و فضای مجازی 
بین المللی فایده ای ندارد بلکه مربوط 
به مســائل ملی و رکن خانواده اســت 
که اگر از دست برود همه چیز از دست 
می رود. این کارشناس فضای مجازی با 
بیان اینکه اعتماد نسبت به پیام رسان ها 
در وضعیت خوبی نیست،افزود: مدیران 
به مردم نشان ندادند که به شبکه های 
داخلی اعتماد دارنــد و فعالیت خود را 
در این حوزه متمرکــز نکرده اند. مردم 
به کافه بازار و شبکه های بانکی اعتماد 
دارند اما اتفــاق ناگوار این اســت که 
بی اعتمادی نســبت به پیام رسان های 

داخلی در بوق و کرنا رفته است.

احتمالانتقالکروناازطریق
ناقلانخاموشضعیفاست

شهر خبر: ماه آوریل مرکز کنترل و پیشگیری 
از بیماری ها در آمریکا طی گزارشــی اعلام کرد: 
ضرورت دارد ناقلان خاموش بیماری کووید1۹ 
برای پیشگیری از شــیوع هر چه بیشتر ویروس 
خود را قرنطینه و از ارتباط با افراد دیگر خودداری 
کنند. به منظــور کنترل همه گیــری بیماری 
کووید1۹ نه تنها افراد مبتلا به بیماری باید ارتباط 
خود با دیگران را محدود کنند،بلکه احتمال انتقال 
بیماری از طریق ناقلان خاموش نیز وجود دارد. 
این درحالی اســت که دکتر »ماریا ون کرکوف« 
یکی از مقامات ارشد ســازمان جهانی بهداشت 
گفت: اگرچه امــکان انتقال ویــروس از طریق 
بیماران بدون علامت وجود دارد،اما اصلی ترین 
روش انتقال ویروس به حساب نمی آید. وی افزود: 
بر اساس اطلاعات موجود، احتمال انتقال از طریق 
ناقلان خاموش به افراد دیگر نادر است. وی تاکید 
کرد: اگرچه نتایج یافته های به دست آمده مثبت 
است اماباید برای ارائه پاسخ دقیق در مورد میزان 
احتمال انتقال بیماری از طریق ناقلان خاموش 

تحقیقات بیشتری انجام شود.

شرایطجدیدفعالیت
مهدهایکودکدرایامکرونا

پارســیک: معاون امور اجتماعی ســازمان 
بهزیســتی کشــور از تهیه پیش نویس پروتکل 
حضور کودکان در مهدهــای کودک با ظرفیت 
حداکثر 50 درصدی و اولویت والدین شــاغل از 
۲۴خرداد خبر داد. مسعودی فرید گفت:  سازمان 
بهزیستی پیش نویس پروتکل مذکور را تهیه کرده 
و عمدتاً شامل رعایت موازین بهداشتی است. وی 
افزود: برای مثال کودکان و مربیان باید به محض 
ورود تب سنجی شوند،پدرها ومادرها نباید وارد 
فضای کودکان شوند و حتی ورود و خروج کودکان 
با زمان بندی به گونه ای باشد که منجربه ازدحام 
نشود. وی با بیان اینکه منتظریم بازخورد ستاد 
مقابله را در مورد این پروتکل دریافت کنیم اظهار 
کرد: بر این اساس مهدهای کودک حداکثر یک 
سوم تا 50 درصد می توانند بچه ها را پذیرش کنند 
و اولویت با کودکانی است که والدین شاغل دارند.

سخنگویوزارتبهداشت
منصوبشد

ایسنا: با حکم سعید نمکی، سیماسادات لاری 
ســخنگوی وزارت بهداشــت،درمان و آموزش 
پزشکی شد. نمکی، در حکم انتصاب سخنگوی 
جدید وزارت بهداشت نوشت: با توجه به سوابق 
ارزنده اجرایی و حسن ســلوک با دستگاه های 
اجرایــی مرتبــط بــا حفظ ســمت و پســت 
سازمانی،امور سخنگویی وزارت بهداشت،درمان 
و آموزش پزشکی به سرکارعالی محول می شود. 
امید اســت با امانت داری،دقــت و پرهیز از هر 
گونه سیاسی کاری و تمرکز برجنبه های فنی و 
تخصصی این وزارت خانــه در انجام امور محوله 
موید باشید. وزیر بهداشت افزود: ازآنجاکه هرگونه 
اظهارنظر سخنگو،دیدگاه رسمی دستگاه و وزیر 
مربوطه تلقی می شــود لذا قبل از طرح موارد در 
رسانه ها و شــبکه های اجتماعی ضروری است 
هماهنگی لازم با این جانــب به عمل آید.لازم به 
ذکر اســت قبلًا هیچ کدام از همکاران به عنوان 
ســخنگوی وزارت بهداشــت،درمان و آموزش 
پزشکی منصوب نشده اند و دکتر جهانپور به عنوان 
رئیس مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی در طول 
مدیریت بیماری کرونا از طــرف روابط عمومی 
خبررســانی بیماری کرونا را به عهده داشته اند 

که از زحمات صادقانه ایشان قدردانی می شود.

بزرگترینمحموله
سوختقاچاقکشفشد

باشگاه خبرنگاران جوان: رئیس پلیس امنیت 
اقتصادی ناجا از کشــف بزرگ تریــن محموله 
ســوخت قاچاق خبرداد و جزئیات این کشف را 
تشریح کرد.وی با اشــاره به دستگیری سلطان 
قاچاق سوخت ادامه داد: سعی پلیس سعی بر این 
است که اقدامات کلان را بر مبنای پیش بینی و 
پیشگیری دنبال و اجرایی کند، بنابراین تشدید 
اقدامات پیشگیرانه در دستور کار پلیس امنیت 

اقتصادی ناجاست. 
رئیس پلیس امنیت اقتصادی ناجا،مقابله با قاچاق 
ســوخت را یکی از اولویت های اصلی این پلیس 
عنوان کرد و گفت: مبادی رســمی را به شــدت 
رصد می کنیم و بــا اقدامات اطلاعاتــی اجازه 
جولان به قاچاقچیان را نخواهیم داد و پیرو این 
اولویت در دســتور کار،به اخبار و نتایجی دست 
یافتیم که برمبنای آن برخی از شرکت ها اقدام 
به قاچاق سوخت یارانه ای می کردند که درواقع 
این شرکت ها با عنوان صادرات مشتقات نفتی و 

حلال ها،سوخت قاچاق می کردند.
 ســردار مقیمی اشــاره کــرد: در رصــد این 
شرکت ها،به یک شرکت خانوادگی رسیدیم که 
فقط طی ۶ماه دوم سال گذشته صدمیلیون لیتر 
سوخت قاچاق کرده بودند؛۶ عضو اصلی این باند 
خانوادگی دستگیر شــدند و در جریان پیگیری 
این پرونده 15عضو دیگر شناســایی و دستگیر 
شــدند. وی با بیان اینکه اعضای این شرکت با 
استفاده از کارت های سوخت اجاره ای،اقدامات 
مجرمانه خود را دنبال می کردند ادامه داد: برخی 
جایگاه داران سوختی در شکل گیری این اقدامات 

مجرمانه دست داشتند.
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براینظمعمومیبهتر
سیدامیررضا انوار

حقوق دان و وکیل دادگستری
یکی از اولویت هایی که باید مجلس جدید دنبال 
کند،تصویب نهایی طرح کاهش مجازات حبس 
تعزیری است که در دوره قبل مجلس با سیزده 
ایراد از سوی شورای نگهبان روبه رو شده بود و 
با رفع این ایرادها،امید می رود مجازات حبس 
در برخی جرایم به خصوص جرایم علیه اموال 
تقلیل یابد. یکی از بهتریــن بخش های طرح 
کاهش مجازات حبس تعزیری،مربوط به کاهش 
مجازات حبس در جرایم علیه اموال است که این 
بخش با ایراد شورای نگهبان مواجه نشده است 
و در صورت تصویــب نهایی،می تواند جمعیت 
کیفری و زندانیان را به صــورت قابل توجهی 
کاهش دهــد. جرایم کلاه بــرداری و در حکم 
کلاه برداری و شروع به جرم کلاه برداری و انتقال 
مال غیر،از جرایم علیه اموال در حقوق جزای 
اختصاصی است که مطابق تبصره یک ماده یک 
قانون تشدید مجازات مرتکبین ارتشا،اختلاس و 
کلاه برداری و رأی وحدت رویه شماره5۹۴ سال 
1۳۷۳هیئت عمومی دیوان عالی کشور،حبس 
کمتر از یک ســال برای مرتکبان کلاه برداری 
جایز نیســت و تبدیــل و تخفیــف مجازات 
محکوم به جزای نقدی برخــلاف نص قانونی 
تلقی می شــود و حتی اعمال ماده ۴۸۳ قانون 
آیین دادرسی کیفری سال 1۳۹۲ )تخفیف و 
تبدیل مجازات( در خصوص جرم کلاه برداری 
غیرممکن اســت. چون کلاه بــرداری ازجمله 
جرایمی است که جنبه عمومی دارد. بنابراین، 
گذشت شــاکی و مدعی خصوصی،تاثیری در 
اصل موضوع و مجازات محکوم نداشت. مجازات 
تعزیری به مجازات هایی گفته می شود که در 
شرع پیش بینی نشــده و به نظر قاضی واگذار 
شده اســت.این قبیل مجازات ها برای جرایم 
خاص در نظر گرفته شده و کلًا مقرراتی است 
که برای حفظ نظم ومنافع عمومی و مصلحت 
اجتماع در نظر گرفته شده است.پس وقتی جرم 
موجب برهم زدن نظم و امنیت عمومی جامعه 
باشد حتی با گذشت شاکی و مدعی خصوصی 
و جبران زیان و رد مــال هم تعقیب این جرایم 
متوقف نمی شود.لذا به این قبیل جرم ها،جرایم 
غیرقابل گذشت می گویند. درواقع هدف از در 
نظر گرفتن جنبه عمومی جرم،صرفاً مجازات و 
محکومیت کیفری فرد متهم نیست بلکه هدف 
اصلی حفظ نظم عمومــی و مصلحت عمومی 
است و این جنبه بر خصوصی بودن جرم برتری 
و رجحــان دارد؛لذا ایــن جرایم،جرم عمومی 

غیرقابل گذشت است.
در سال های گذشته یک قاضی شجاع دادگاه 
تجدیدنظر اســتان تهران در چندین پرونده 
که شــخصی محکوم به کلاه برداری یا جرایم 
درحکم کلاه برداری )ماننــد انتقال مال غیر( 
بود،با در نظر گرفتن شرایط متهم و اخذ گذشت 
شاکی و رد مال قبل از صدور حکم کیفری،رأی 
بر برائت متهم صادرکردکه در موقع خود اقدامی 

شجاعانه محسوب می شد.
نماینــدگان در مجلس دهم با توجــه به این 
واقعیت که مجازات های تعزیــری و بازدارنده 
برای جرایم خاص و حفــظ مصلحت اجتماع 
و منافــع عمومی وضع شــده،لیکن با افزایش 
جمعیت زندانیان و مخــارج و هزینه نگه داری 
ایشــان،ایجاد فرصت هایی بــرای بازنگری در 
قوانین و نحــوه اجرای مجازات هــا و کاهش 
تخلفات و اجرای قانون در مکان و زمان متناسب 
با شرایط و واقعیت های موجود جامعه و سوق 
دادن جامعه به سوی تعادل از اصول مهم حقوق 
کیفری است،طرحی را برای تغییر در ضوابط و 
مقررات مربوط به جرایم غیرقابل گذشت مالی 

تهیه کردند.
در این طــرح در تکمیــل و پــردازش نظام 
حقوق کیفــری حاکم،اصلاحیــه جدید رقم 
خورد. در این اصلاحیه می خوانیم: »در جهت 
تعلیــق مجازات های بازدارنــده درباره جرایم 
کلاه برداری، در حکم کلاهبرداری و شروع به 
جرایم کلاه برداری و... طبق الحاق یک تبصره 
به ماده ۴۷ قانون مجازات اسلامی سال 1۳۹۲ 
تدوین شد و اصلاح یک تبصره به ذیل ماده 10۴ 
قانون مجازات اســلامی درباره جرایم انتقال 
مال غیر و کلاه برداری موضوع ماده یک قانون 
تشدید مجازات مرتکبان اختلاس وکلاه برداری 
و... کلیه جرایم در حکم کلاه برداری،درصورت 
داشــتن بزه دیده و ســرقت)های تعزیری( به 
شرطی که ارزش مال بیش ازدویست میلیون 
ریال نباشــد و ســارق فاقد ســابقه کیفری 
مؤثر باشــد و شــروع و معاونت درتمام جرایم 
مزبور،همچنین کلیه جرایم تعزیری درجه پنج 
و پایین ترارتکابی توسط افراد زیرهجده سال... 

قابل گذشت محسوب می شوند.«

یادداشت

تعیین تکلیف حج تمتع۹۹ در جلسه شورایعالی حج»تلویزیون تابستانی« برای دانش آموزها در راه است
ایسنا: معاون آموزش ابتدایی وزارت آموزش و پرورش از اجرای طرح تلویزیون تابستانی حول محور مهارت آموزی دانش آموزان خبر داد. 
رضوان حکیم زاده،با اشاره به تداوم آموزش از طریق »شبکه شاد« و رسانه ملی در ایام تابستان اظهار کرد: طرح تلویزیون تابستانی را با 
شبکه آموزش پیش می بریم و پیشنهاداتی در این زمینه ارائه داده ایم که به زودی نهایی می شود. وی افزود: بر این اساس یکی از پیشنهادات 
ما این است که تلویزیون تابستانی برنامه هایی حول محور مهارت آموزی داشته باشد و بتواند به غنی سازی اوقات فراغت دانش آموزان 
نیز کمک کند. معاون آموزش ابتدایی وزارت آموزش و پرورش، با بیان اینکه کسب اطمینان از فراگیری مهارت های خواندن،نوشتن و 
 حساب کردن در کلاس اول برای ما بسیار مهم و یک دغدغه است گفت: به صورت خاص آموزش خواندن و نوشتن برای کلاس اولی ها

 ادامه می یابد.

شهرخبر: رئیس سازمان حج و زیارت با اشاره به اینکه کمتر از یک ماه به برگزاری حج آینده باقی مانده اما هم چنان موضع عربستان 
رسماً اعلام نشده است،گفت: برای بررسی وضعیت حج پیش رو، درخواست شده است که جلسه شورای عالی حج تشکیل شود. 
علیرضا رشیدیان،در نشست شورای برنامه ریزی و هماهنگی بعثه مقام معظم رهبری و سازمان حج و زیارت اظهار کرد: در جلسه 

شورای عالی حج،احتمالات و سناریوهای مختلف درباره حج آینده مطرح خواهد شد. 
وی با اشاره به اینکه امور اجرایی حج ازجمله ثبت نام و معاینات زائران و سازماندهی کاروان ها طبق روال گذشته پیگیری شده است 
گفت: عربستان حتی اگر ظرف روزهای آینده اعلام کند برای پذیرش زائران مشکلی ندارد آمادگی برای اعزام حجاج به سرزمین 

وحی در داخل کشور وجود دارد.

روان شناسی سلامت

ایسنا: عضو کمیته اپیدمیولوژی کووید1۹ وزارت بهداشت با اشاره به مطالعات سرواپیدمیولوژی کرونا در 
مناطق مختلف کشور گفت: براساس یافته ها شــاید حدود 15 میلیون نفر از جمعیت کشور از اول اپیدمی 
تاکنون آلودگی به این ویروس را تجربه کرده اند؛ البته تاکید می شود که تست های سرولوژی خطاهایی دارند 
اما این یافته تا حدودی مشابه برخی مطالعات سایر نقاط دنیاست. احسان مصطفوی،رئیس مرکز تحقیقات 
بیماری های نوپدید و بازپدید انستیتوپاستور ایران در نشست ویدئوکنفرانسی با خبرنگاران در رابطه با روند 
بیماری کووید1۹ در ایران و مقایسه با دنیا گفت: خوشــبختانه در مقایسه با خیلی از کشورهای دنیا میزان 
کشندگی بیماری در کشور ایران به طور قابل توجهی کمتر از برخی کشورهای پیشرفته و آمریکایی است و 
این موضوع متأثر از عوامل مختلفی است. وی گفت: یک فاکتور تعیین کننده بافت سنی نسبتاً جوان کشور 
است؛به طوری که میانه سنی جمعیت کشورمان ۳1سال بوده و این درحالی است که در کشوری مثل اسپانیا 
این شاخص۴5 و ایتالیا ۴۷ســال است. بنابراین وقتی سن بالاتر باشــد انتظار داریم بیماری های زمینه ای 
مانند بیماری های قلبی عروقی، سرطان، دیابت و چاقی و دیابت فراوانی بیشتری داشته باشد؛چراکه ریسک 
فاکتورهای مرگ محسوب می شوند. وی ادامه داد: موضوع دوم تاثیرگذار نیز مجاهدت های سیستم بهداشتی 
و درمانی در چند ماه اخیر است؛هم در پروسه غربال گری و شناسایی زودتر بیماران و نهایتاً هم ایزولاسیون 
و درمان زودتر. خوشبختانه در این مدت برخلاف برخی کشــورهای اروپایی، چالش جدی در حوزه درمان 
نداشتیم. مصطفوی افزود: همچنین در هفته های اخیر یک روند نســبتاً تند صعودی گزارش موارد جدید 
بیماری را در کشور داریم که از عوامل مختلفی متأثر می شود؛ ابتدا اینکه در یک ماه اخیر میزان تست موارد 
مشکوک به کووید1۹ را به طور قابل توجهی افزایش دادیم و از تعداد 10هزار تست در یک ماه گذشته اکنون 
به بیش از ۲0 هزار تست روزانه رسیده است. وی ادامه داد: همچنین برخی بازگشایی ها اتفاق افتاده و طبیعتاً 
با برخی عدم رعایت ها انتظار داریم پیک اپیدمی و موج های دوم و سوم را شاهد باشیم. اکنون نیز استان های 
خوزستان،آذربایجان های شرقی و غربی، کردستان و هرمزگان استان هایی هستند که نسبت به سایر استان ها 

درگیری بیشتری را با بیماری دارند.

یک روان شناس و مشاور،درباره دروغ گویی کودکان و نحوه برخورد با آن ها توضیحاتی داد. سیدشهرام علیزاده اظهار 
کرد: دروغ گویی کودکان موجب نگرانی بسیاری از والدین می شود و حتی ممکن است عصبانیت و آشفتگی بیش از 
حد آنان را در پی داشته باشد. وی با بیان اینکه پیش از بررسی علل دروغ گویی کودکان لازم است تا معنای دروغ را 
از دیدگاه آنان بررسی کنیم افزود: طبق بررسی های انجام شده درمورد کودکان مشخص شده است که آن ها پیش 
از پنج سالگی برمبنای بازخوردهای دریافتی خود از والدین رفتار می کنند؛مثلًا اگر کودکی یک لیوان آب را روی 
فرش بریزد و نسبت به واکنش احتمالی مادر که عصبانیت است آگاهی داشته باشد،حقیقت را کتمان خواهد کرد و 
در صورتی که از او بپرسیم چه کسی آب را روی فرش ریخته است در جواب جمله »من نریختم«را خواهیم شنید. 
پس لازم است بدانید که کودکان معنای دروغ را به سادگی درک نمی کنند و در دوران تحول رفته رفته به درک و 
تفکیک دروغ و حقیقت دست می یابند. علیزاده بیان کرد: کودکان در سن ورود به مدرسه به معنای واقعی کلمه 
نسبت به »دروغ« آگاهی پیدا می کنند؛بنابراین می توان گفت دروغ گویی در کودکی تعبیر متفاوتی از بزرگ سالی 
دارد. جهت کاهش این مشکل می توانید از راهکارهای مختلفی استفاده کنید. وی اضافه کرد: سعی کنید خودتان 
نمونه خوب یک فرد راست گو باشید. چگونه می توان انتظار داشت کودکی که شاهد دروغ گویی پدر و مادرش است 
راست گویی را سرلوحه زندگی خود قرار دهد؟! وقتی پدر یک کودک در عین حال که در منزل است از فرزندش 
بخواهد که در جواب تلفن بگوید که او در خانه نیست،نمی توان انتظار داشت که این کودک نیز راست گو باشد. این 
روان شناس ادامه داد: کودک را در موقعیتی قرار ندهید که مجبور به دروغ گویی شود. هنگامی که کودک در خانه 
تنهاست و یک نوشیدنی را روی زمین ریخته است،از او نپرسید که آیا ریختن این شربت روی زمین کار او بوده است 
یا نه؟ بی شک کودک برای فرار از تنبیه و مجازات به دروغ متوسل خواهد شد. به جای سؤال کردن سعی کنید او را 
نسبت به کار نامطلوبش آگاه کنید؛مثلا بگویید: »می دانم که شربت را روی زمین ریختی و امیدوارم دیگر این کار را 
انجام ندهی،چون این کار تو مرا ناراحت می کند.« علیزاده افزود: سعی کنید راست گویی کودک را در موقعیت های 
 مختلف تشویق کنید. در صورتی که کودک در موقعیت هایی که خطا کرده اســت راست می گوید او را تشویق

 کنید.

عضو کمیته اپیدمیولوژی کووید۱۹ اعلام کرد:
احتمال آلودگی ۱۵میلیون نفر به کرونا در کشور تا کنون

ترفندهایی برای برخورد با کودک دروغ گو
نگرانی والدین از دروغ گویی کودکان

عکس خبر 

خانواده های یزدی همه ساله از نیمه 
اردیبهشت ماه به بهانه »توت تگ کردن« دور هم 
جمع می شوند و در باغات و کوچه ها به صورت 
دسته جمعی اقدام به برداشت این میوه خوشمزه 
و پرخاصیت می کنند.

درخت توت از درختان کم آب خواه به شمار 
می آید و یکی از میوه های سازگار با آب و هوای 
استان یزد است. 
مجید دهقانی زاده
 خبرگزاری مهر

توت تگ کُنی

دریا وفایی/  گروه جامعه
daryavafaei2009@gmil.com

نماینده ســیرجان در مجلس شــورای اســلامی 
در گفت وگــو بــا »نســل فردا« ضمن انتقــاد از 
تصمیم گیری های انحصــاری در پایتخت گفت: با 
این روند که ۶5درصد از بودجه کشور درتهران صرف 
می شود و قرار باشد صددرصد تصمیمات هم درتهران 

گرفته شود، به شدت مخالفیم.
شهبازحسن پور افزود: با اینکه متولیان امر درخط 
مقدم اختیاری نداشته باشند،هم چنان مخالفیم و 
باید این قوانین و دســتورالعمل های دست و پاگیر 
حذف و قوانین شــفاف و روان دراختیار مردم قرار 
بگیرد و از ظرفیت مردم اســتفاده شود. حسن پور 
با تاکید براینکه ضمن کلی بــودن قوانین باید یک 
سری اختیارات به مسئولان دراستان ها داده شود  

تصریح کرد: ضروری است برای حل مشکلاتی چون 
اشتغال،مسکن و ازدواج جوانان بنا به ظرفیت های هر 
استان و شهرستان نســخه ای جداگانه نوشته شود. 
این نماینده مردم سیرجان درمجلس یازدهم ادامه 
داد: یکی از معضلات شهری مانند تهران این است 
که با این حجم از جمعیت و تراکم روبه روست آن وقت 
درجایی مثل کرمان،هرمزگان وسیستان وبلوچستان 
چندصد کیلومتررا باید طی کنیم تا به یک جمعیت 
برسیم! چرا نباید از سواحلی که هرکدامش می تواند 
یک فرصت ارزشمند برای کشور باشد بیشتر استفاده 
شود؟ وی ادامه داد: چرا نباید از آب های آزاد خدادای 

کشور بیشترین استفاده را داشته باشیم؟ مشکلات و 
معضلات عدیده ای داریم که با حمایت جدی از بخش 
خصوصی می توانیم از آن ها خارج شــویم. نماینده 
شهرستان سیرجان دربهارستان خاطرنشان کرد: اگر 
می بینیم چندین دوره است که وکلای مردم درخانه 
ملت نتوانسته اند مشــکلی را حل کنند اصلی ترین 
ایراد این بوده که انبوهی از قوانین را درکشور داریم اما 
نظارت ما بسیار ضعیف است. مشکل اساسی این است 
که همه بدون استثنا وقتی دردستگاه دولتی هستیم 
به دنبال گرفتن اختیارات بیشتریم و حاضرنیستیم 

اختیاراتمان را به بخش خصوصی واگذارکنیم. 

حســن پور گفت: یکی دیگر از معضلات کشــور 
بودجه جاری اســت. امروز بالای ۸0درصد بودجه 
کشور صرف هزینه های جاری می شود یعنی عمران 
و توسعه و اشــتغال تعطیل! امروز حداقل ۶0درصد 
واحدهای صنعتی یــا نیمه تعطیل انــد یا درحال 
تعطیلی. باید به طرح آمایش سرزمین گردن نهیم 
و مجلس و دولت این طرح را هرچه ســریع ترپیاده 
کنند. وی با اشاره به  اینکه رویکرد مجلس یازدهم 
رفع مشکلات معیشتی مردم اســت اظهار داشت: 
امیدواریم حرف های مجلس یازدهم شــعار نباشد. 
امروز محور کار ما باید صادرات باشد؛شاید ده سال 
قبل واردات هم منعی نداشت اما امروز باید دربحث 
واردات به کالاهای اساسی و ضروری مردم بپردازیم. 
امیدواریم رئیــس مجلس بتوانــد گام های جدی 

درخصوص حل مشکلات مردم بردارد.

نماینده سیرجان درمجلس یازدهم:

چرابایدصددرصدقوانیندرتهراناخذشود؟


